
1 
 

PROJEKT 

 

 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXXIV/2024 
 

z LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 28 marca 2024 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji wzięło udział 14 Radnych Rady Gminy Gniezno. Nieobecny 

Radny Łukasz Ciesielski.                      

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Nieetatowy Członek Zarządu Powiatu Gnieźnieńskiego – Danuta Winiarska, 

5. Pełnomocnik Dyrektora Szpitala Pomnik Chrztu Polski w Gnieźnie – Karol Napierała, 

6. Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Inspektor Sławomir Gabryszak, 

7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

8. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LXXII sesji Rady Gminy Gniezno. 

3. Prezentacja dotycząca Szpitala Pomnik Chrztu Polski w Gnieźnie. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym,                                               
w tym z realizacji uchwał. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych                      
w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2024 r., 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno                   
na lata 2024-2038, 

c) powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie 
realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie 
Gminy Gniezno w 2024 roku, 

d) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2024 roku, 

e) skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania nieruchomości położonej      
we wsi Osiniec, przez jej współwłaścicieli na rzecz Gminy Gniezno, 

f) nadania nazwy osiedla we wsi Kalina, 

g) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia                      
z opłat, a także trybu ich pobierania, 

h) realizacji programu "Opieka wytchnieniowa" - dla jednostek Samorządu 
Terytorialnego - edycja 2024, 

i) realizacji programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" - dla jednostek 
Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, 

j) zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr LXXI/565/2023 z dnia 21 grudnia 2023 r.                            
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2023 r. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
za 2023 r. 

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z wykonania uchwał Rady Gminy 
Gniezno podjętych w 2023 roku. 

10. Informacja o interpelacjach i zapytaniach Radnych. 

11. Zapytania i wolne głosy. 

12. Zakończenie obrad LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno.  
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Przebieg LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 28 marca 2024 r. 

 

1. Otwarcie LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.04. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXXIV sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U.  

z 2023 poz. 40. Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów 

Radnych. Witam gości ze Starostwa, ze szpitala. Witam nieetatowego członka Zarządu Powiatu 

Gnieźnieńskiego Panią Danutę Winiarską. Witam Pana Pełnomocnika Dyrektora Szpitala Karola 

Napierałę. Witam osoby, które są na widowni, mieszkańców, pracowników Urzędu Gminy i wszystkie 

osoby, które w dniu dzisiejszym obserwują naszą sesję. 

Szanowni Państwo, taka nowa informacja, że od dnia dzisiejszego nasza sesja internetowa nie będzie 

dostępna na kanale YouTube, tylko będzie dostępna na kanale esesja.pl. Ta informacja jest na gminnym 

Facebooku. Wystarczy wejść na gminnego Facebooka, tam będzie link i będzie wszystko 

wytłumaczone. Od dzisiaj, jeżeli ktoś z mieszkańców będzie chciał oglądać to nie zobaczy nas                                 

na YouTube, tylko będzie musiał tam po prostu poszukać na tej esesji. Wynika to ze wskazań, które 

przyszły do gminy z Naczelnej Izby Kontroli – szczegóły do wglądu w Biurze Rady. 

Szanowni Państwo, według listy obecności na sali obecnych jest w tym momencie 11 Radnych. Proszę 

o zalogowanie się do systemu głosowania. Jest obecnych 11 Radnych. Nieobecny jest Pan Radny Jakub 

Fryza, Pani Radna Iwona Modrzejewska, Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska i Pan Radny 

Łukasz Ciesielski. Jest zachowane quorum. Jeżeli coś w trakcie sesji będzie się zmieniało, jeżeli ktoś 

przybędzie lub ubędzie, to będę o tym Państwa na bieżąco informował.  

Odnośnie porządku sesji, szanowni Państwo, to porządek otrzymali Państwo w dniu zwołania sesji i jest 

on Państwu Radnym znany. Jest zawsze możliwość zmiany porządku. Czy ktoś z Państwa, czy może Pani 

Wójt wnioskuje o zmianę porządku? Nie widzę. Zmiana porządku zawsze jest głosowana bezwzględną 

większością, ale skoro nie ma to nie będziemy głosować. Czy Państwo Radni do tego punktu mają 

pytania? Jeżeli nie to zamykam punkt 1. Przechodzimy do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z LXXII sesji 

Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołu z LXXII sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół z tej sesji zwyczajowo był umieszczony na stronie 

internetowej. Nikt od tego momentu nie wniósł uwag do treści protokołu, więc jeżeli teraz nikt                              

z Państwa nie będzie wnosił to uznaję, że protokół z sesji LXXII w wersji opublikowanej będzie 

obowiązujący. Dziękuję bardzo.  

Zamykam punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – Prezentacja dotycząca Szpitala Pomnik Chrztu Polski 

w Gnieźnie. 

 

3. Prezentacja dotycząca Szpitala Pomnik Chrztu Polski w Gnieźnie 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Prezentację przedstawią Pani Danuta Winiarska – nieetatowy 

członek Zarządu Powiatu i Pełnomocnik Dyrektora Szpitala Pan Karol Napierała. Zapraszam                                     

na mównicę.  

Do obrad dołączyła Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. Proszę o zalogowanie się. 

 

- Danuta Winiarska: Panie Przewodniczący, Pani Wójt, Wysoka Rado, zaproszeni goście, bardzo 

dziękuję w imieniu własnym i Pana Karola za to, że mieliśmy możliwość spotkać się z Państwem                        
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i przedstawić aktualną sytuację szpitala. Jest ona jak najbardziej aktualna, ponieważ spłynęły ostatnie 

sprawozdania finansowe i przedstawimy rzeczywistość. Nadmienię tylko, że kiedy 15 lat temu,                        

jako Przewodnicząca Rady Powiatu Gnieźnieńskiego, podpisywałam uchwałę o rozbudowie szpitala,                   

to nie myślałam, że to będzie tyle trwało. Zmieniały się władze, zmieniały się koncepcje i dopiero                          

w tej kadencji udało nam się ten szpital rozbudować i zakończyć tą rozbudowę. Szpital jest naszą 

wartością dodatnią – wszystkich mieszkańców Powiatu Gnieźnieńskiego, wszystkich gmin i Miasta 

Gniezno. Każdy z nas prędzej czy później będzie potrzebował pomocy, a nie życzę nikomu tego,                          

ale wiadomo, że niestety taka jest rola tej instytucji, więc ważne jest, żeby ona działała na wysokim 

poziomie. Niestety w przestrzeni publicznej ostatnio pojawiły się bardzo negatywne opinie dotyczące 

szpitala. Bardzo nas to boli, szczególnie że uderza to w pracowników, którzy pracują na wizerunek 

szpitala, a szpital zatrudnia 900 osób, dlatego też tym bardziej dziękuję za możliwość zaprezentowania 

jak wygląda sytuacja szpitala. Jest ze mną Pan Karol Napierała, w imieniu Dyrektora Szpitala Pana 

Grzegorza Sieńczewskiego, który w tej chwili jest na sesji Rady Powiatu i też przedstawia                                           

to sprawozdanie, dlatego pozwolę sobie poprosić Pana Karola, żeby w krótkiej syntetycznej pigułce 

przedstawił informacje na temat szpitala. Dziękuję bardzo. 

 

- Karol Napierała: Dzień dobry, szanowni Państwo. Tak jak powiedziała Pani Danuta Winiarska, jestem 

tutaj w zastępstwie Pana Dyrektora, który jest na sesji powiatowej. Obiecuję, że zajmę niedużo czasu 

– 10, maksymalnie 15 minut. Wiem, że mają Państwo swoje sprawy; że jest to ostatnia sesja kadencji   

i ostatni dzień roboczy przed świętami. Może od razu przejdę do konkretów. 

Jeśli chodzi o wyniki finansowe szpitala to wynik za rok 2023 zanotowaliśmy na plusie. Po raz pierwszy 

od kilkunastu lat mamy wynik dodatni. Jak widać na tym wykresie, w ostatnich latach nie było łatwo. 

Tendencja była zdecydowanie spadkowa i mierzyliśmy się z pandemią, mierzyliśmy się z kosztami 

inflacji i z rosnącymi kosztami energii, a także z ustawą podwyżkową, którą zaproponował nam 

ustawodawca, nie do końca zabezpieczając finansowanie na te podwyżki. Ten rok 2023 to jest wynik 

na poziomie 385.000,00 zł na plus, a gdybyśmy odjęli od tego amortyzację, która jest kosztem,                             

ale nie jest wydatkiem oraz koszty odsetek od pożyczki, którą zaciągnęliśmy na rozbudowę szpitala,               

to ten wynik byłby na poziomie 13.000.000,00 zł. Tutaj na wykresie wynik finansowy oczyszczony                   

oraz wynik EBITDA, czyli to jest powtórzenie tego poprzedniego wykresu.  

Tutaj pokazujemy tendencję przychodów, które od roku 2019 wzrosły dynamicznie. W roku 2019                    

było to około 63.000.000,00 zł, natomiast w roku 2023 jest to już 151.000.000,00 zł,                                                 

przy czym prognoza na rok 2024 to będzie ponad 180.000.000,00 zł. To nie są tylko kwoty finansowe. 

To jest to, co my tak naprawdę musimy wypracować i tak naprawdę jest to skorelowane z ilością 

udzielonych świadczeń i ilością wyleczonych w naszym szpitalu pacjentów.  

Analogicznie dla poradni specjalistycznych podobny wykres, podobna tendencja. Również 

odzwierciedla to ilość obsłużonych pacjentów w lecznictwie ambulatoryjnym. 

Tu również wykres podobny, przy czym podzielony jest on na trzy składowe, czyli leczenie szpitalne, 

które odbywa się na oddziałach; poradnie specjalistyczne oraz elementy podstawowe – to jest ta szara 

ostatnia komórka. Najwięcej tych pozostałych przychodów wygenerowaliśmy w latach 2020-2022, 

ponieważ to była walka z pandemią i środki, które otrzymywaliśmy z NFZ na leczenie osób zakażonych 

koronawirusem.  

Jeśli chodzi o zadłużenie, bo to pojawia się ostatnio często w przestrzeni publicznej – absolutnie                                 

nie twierdzimy, że nie mamy zadłużenia. Zadłużenie posiadamy i to jest łącznie 58.000.000,00 zł 

zaciągnięte na rozbudowę i wyposażenie szpitala. To są środki, które poszły tylko na ten cel.                                 

Nie finansowaliśmy z tego w ogóle działalności bieżącej. Gdyby nie te pieniądze to ten budynek, który 

dzisiaj stoi przy ul. 3 Maja, w ogóle by nie powstał, bo 50.000.000,00 zł było na rozbudowę,                                         

a dodatkowe 8.000.000,00 zł na wyposażenie szpitala. Nie jest też prawdą to, że te środki są zaciągnięte 

w instytucji parabankowej. Jest to Siemens Finance – międzynarodowa korporacja, która udziela 

pożyczek podmiotom leczniczym i tak to właśnie wygląda. Od stycznia tego roku spłacamy już odsetki 
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i kapitał, tj. około 1.000.000,00 zł miesięcznie. Dajemy sobie z tym radę i obsługujemy tą pożyczkę                        

w terminie. 

Teraz kilka slajdów, na których postaram się zaprezentować sytuację szpitala w kontekście całej 

Wielkopolski. To będą slajdy, które pochodzą z prezentacji zewnętrznych. Tu akurat prezentacja z NFZ, 

która na pierwszym miejscu pokazuje wykonanie tzw. ryczałtu, czyli ilość świadczeń, którą udzieliliśmy. 

W 2023 r. była ona na poziomie 147% i to pokazuje dokładnie jak duży potencjał dał nam ten nowy 

budynek, i że byliśmy w stanie ten ryczałt znacznie przekroczyć.  

Tutaj również slajd dotyczący wykonania ryczałtu. To jest 5 szpitali w Wielkopolsce z największym 

wzrostem tych jednostek. NFZ, mówiąc kolokwialnie, dostrzegł potencjał i powiedział „Macie nowy 

budynek, macie 5 sal operacyjnych, działajcie ile się da i my wam za to zapłacimy” i tutaj wysiłkiem 

całego naszego personelu, wszystkich oddziałów, wzięliśmy się do pracy i wykonaliśmy to chyba bardzo 

dobrze, bo jesteśmy na drugim miejscu w tym rankingu.  

Na tym slajdzie również prezentacja z NFZ. KOS-zawał, czyli program rehabilitacji kardiologicznej. 

Znajdujemy się na trzecim miejscu z wykonaniem 72%. To znaczy, że 72% pacjentów, którzy do tego 

programu przystępują, u nas zakończają to leczenie. 

W czasie pandemii zajmowaliśmy 9. miejsce na 42 szpitale w Wielkopolsce odnośnie pacjentów                              

z koronawirusem leczonych w szpitalach. Prowadziliśmy również izolatorium. Prowadziliśmy punkt 

wymazowy i współpracowaliśmy przy szczepieniach.  

Jeśli chodzi o porody to jest to temat ostatnio gorący – 9. miejsce na 31 porodówek w Wielkopolsce. 

Cały czas obracamy się w okolicy tysiąca porodów rocznie - to było 909 w 2023 r. i 965 w 2022 r.                           

To ma kluczowe znaczenie ze względu na to, że NFZ ostatnio coraz częściej mówi o tym, że szpitale, 

które przyjmują zbyt mało porodów, czyli 300-400 rocznie, będą prawdopodobnie miały te porodówki 

zabierane. Nam to raczej nie grozi, jesteśmy w pierwszej dziesiątce. 

Wartości z tytułu poprawy jakości w szpitalu, to są takie wskaźniki jakościowe. Dzięki temu,                                    

że uzyskaliśmy certyfikaty związane z akredytacją i diagnostyką laboratoryjną, NFZ zwiększył                             

nam kontrakt o około 1.126.000,00 zł w roku 2023.  

Pod koniec 2022 r. otrzymaliśmy certyfikat akredytacyjny, o którym powiem za chwilę oraz świadectwo 

ISO i świadectwa jakości w diagnostyce laboratoryjnej i mikrobiologicznej. Akredytacja jest to taka 

zewnętrzna metoda oceny jakości udzielonych świadczeń w danej jednostce. Ona jest przyznawana 

przez Ministra Zdrowia, jest całkowicie dobrowolna. Niektóre szpitale się do tego zgłaszają, niektóre   

tą akredytację dostają, niektóre nie. W tej chwili akredytację w Polsce posiada 15% szpitali. Taki 

egzamin polega mniej więcej na tym, że szpital przez 3 dni jest wizytowany przez akredytatorów – 

byłych lub obecnych lekarzy, dyrektorów innych szpitali, którzy przez 3 dni sprawdzają wszystkie nasze 

procedury, przeglądają dokumentację medyczną, rozmawiają z personelem, rozmawiają z pacjentami, 

zaglądają nawet do worków na śmieci czy wszystko jest tam prawidłowo. 

Co roku przedłużamy również certyfikaty związane z ISO, jeździmy na konferencje, wymieniamy                         

się doświadczeniami. Zostaliśmy zaproszeni na Regionalny Klub Pacjenta w Pile odnośnie programu 

KOS-zawał, o którym mówiłem wcześniej. Rozwijamy działalność podstawową, otwieramy nowe 

oddziały. Otworzyliśmy pracownię mikrobiologii, nową aptekę, centralną sterylizatornię, lądowisko                

dla helikopterów oraz nową pracownię endoskopii. Pozyskujemy nową kadrę, ostatnio pojawił się                       

u nas nowy okulista oraz pani onkolog. Otwieramy nowe poradnie – jest poradnia otolaryngologiczna, 

rozbudowaliśmy poradnię okulistyczną. Wykonujemy zabiegi ablacji, od dwóch lat w naszym szpitalu 

rozwijamy oddział kardiologii. Współpracujemy również na zasadach partnerstwa publiczno-

prawnego. W tym przypadku rozbudowujemy stację dializ. Firma, która dzierżawi od nas powierzchnię, 

będzie w tym roku zwiększała ilość stanowisk z 13 do 18, a przy okazji nowej umowy, wyremontuje               

też parking przed szpitalem na ul. Św. Jana i umożliwi nam to przeniesienie docelowo siedziby 

pogotowia ratunkowego właśnie w to miejsce, kiedy ten parking będzie większy i zmieści wszystkie 

karetki. Współpracujemy również z grupą American Heart of Poland, która jest operatorem oddziału 

kardiologii u nas w szpitalu i żeby tym operatorem się stała, firma ta zainwestowała około 
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10.000.000,00 zł i uruchomiła nam dwie pracownie hemodynamiki. Dzięki temu możemy wykonywać 

właśnie te ablacje. Ta współpraca nam się bardzo dobrze układa. Oddział jest rentowny i przynosi 

korzyści zarówno finansowe, jak i dla pacjentów, co zresztą pokażę na kolejnych slajdach. 

Tutaj widać na niebiesko rozruszniki serca, a na pomarańczowo ablacje, które wykonujemy w szpitalu. 

Widać, że tendencja jest wyraźnie rosnąca. 

Na tym slajdzie na niebiesko są koronografie, a na pomarańczowo zawały i tu również tendencja 

rosnąca. 

Współpraca z Zarządem Powiatu układa się nam bardzo dobrze. Dostajemy pomoc w zakresie zakupów 

sprzętów i modernizacji. W ciągu ostatnich lat to było ponad 31.000.000,00 zł – 20.000.000,00 zł                        

na rozbudowę szpitala, a pozostałe środki na zakupy wyposażenia, karetek. Mamy już zabezpieczone 

prawie 7.000.000,00 zł na scalenie szpitala, czyli przeniesienie dwóch oddziałów z ul. Św. Jana                              

do budynku przy ul. 3 Maja. To będzie oddział dziecięcy i oddział internistyczny.  

Staramy się też pozyskiwać dotacje zewnętrzne. Ostatnio nabyliśmy mammograf cyfrowy ze środków 

Ministerstwa Zdrowia. Rozwijamy cyberbezpieczeństwo, otrzymujemy sprzęt z WOŚP.  

Tu są nowe ambulanse – systemowe i transportowe, doposażenie SOR-u. Realizujemy też inwestycje      

z własnych środków – modernizacja oddziału medycyny paliatywnej, remont kaplicy, wymiana taboru 

transportowego.  

Tutaj slajd dotyczący potencjalnej zmiany stacjonowania zespołów ratownictwa medycznego                                

z Kiszkowa do Kłecka. Temat w tej chwili został zawieszony ze względu na to, że Pan Wojewoda 

analizuje te dane. Prawdopodobnie w ciągu najbliższych 2-3 miesięcy podejmie decyzję czy tą stację 

przenosić czy nie. Spowodowane jest to tym, że w tej chwili karetka z Kiszkowa bardzo często wyjeżdża 

poza powiat i obsługuje pacjentów w gminach ościennych, a czasami wpada również w rejon Poznania, 

a kiedy jest już w Poznaniu to po prostu zostaje tam na długo i obsługuje tamtych pacjentów.  

Prowadzimy szeroką działalność profilaktyczną i pro-pacjencką. Mamy wsparcie psychologiczne bardzo 

mocno wzmocnione zarówno dla naszego personelu, jak i pacjentów. Odświeżyliśmy program szkoły 

rodzenia, organizujemy wydarzenia dla przyszłych i młodych rodziców, dla kobiet oraz dla seniorów. 

Prowadzimy badanie satysfakcji pacjentów po hospitalizacji. Prowadzimy również innowacyjne 

programy. iWound to monitoring ran po zabiegach. Pacjenci za pomocą smartphone są w kontakcie             

ze swoim lekarzem, wysyłają zdjęcia tej rany, dostają zdalną konsultację. Wprowadziliśmy program 

„Oko na malucha”, który pozwalaj na utrzymanie kontaktu między mamą a noworodkiem. Jeśli mama 

musi wyjść ze szpitala, a noworodek w nim jeszcze zostaje, to rodzice właśnie na tablecie, komputerze 

lub smartphone mogą podglądać dziecko, które leży w inkubatorze, mogą do niego mówić i widzą                     

go cały czas. 

Taki nasz ostatni projekt jako narzędzie walki ze stresem to był „Wirtualny spacer”, który 

uruchomiliśmy na początku tego roku. 

Wdrożyliśmy program „Dobry posiłek szpitalu”. Jest to finansowany z NFZ program, który pozwoli                   

na zwiększenie alokacji środków, jeśli chodzi o żywienie szpitali. Na zdjęciu widać obiad i przykładową 

kolację z podwieczorkiem. Pacjenci są bardzo zadowoleni z tego projektu i bardzo to sobie cenią. 

Prowadzimy Kluby Pacjenta oraz drzwi otwarte szpitala.  

Wszystkie nasze wysiłki są coraz częściej dostrzegane przez media branżowe, ale też ogólnopolskie.              

Na zdjęciu rynek zdrowia i pozytywna ocena o akredytacji, o której mówiłem wcześniej.  

Już zbliżam się do końca. Mamy tutaj jeszcze gratulacje z Parlamentu Europejskiego, gdzie doceniono 

nasz projekt „Wirtualnego spaceru” i wyróżnienia pod patronatem Ministerstwa Zdrowia, NFZ, 

Rzecznika Praw Pacjenta.  

Na sam koniec badanie satysfakcji pacjentów prowadzone przez Centrum Monitorowania Jakości.  

To są specjalne pytania przygotowane przez to Centrum razem z Ministerstwem Zdrowia. Ankiety                      

są w formie elektronicznej, online i wypełniają je pacjenci po hospitalizacji. Jak widać, te kolory zielone 

i jasnozielone to są odpowiedzi pozytywne w kilkunastu zakresach. Ogólne pytanie na zakończenie   
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tego badania: „Czy polecilibyście Państwo ten szpital jako godny polecenia?” to „zdecydowanie tak”                

i „tak” to jest ta opcja, która łącznie daje wynik około 86%. 

To by było tyle. Bardzo dziękuję i jeśli są jakieś pytania to postaram się na nie odpowiedzieć. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy tą prezentację możemy otrzymać?  

 

- Karol Napierała: Tak, oczywiście. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę wysłać na Biuro Rady. Mam zgłoszenie – Pani Radna 

Agnieszka Rzempała-Chmielewska, proszę bardzo. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czy budynki, które są przy ul. Jana, one będą cały czas 

utrzymane czy one docelowo będą zlikwidowane? 

 

- Karol Napierała: Nie, budynki na ul. Jana zostaną i będzie tam administracja, tak jak jest to w tej chwili. 

Będzie tam również poradnia specjalistyczna, tak jak ma to miejsce teraz. Stacja dializ zostanie 

rozbudowana i będzie zajmowała więcej przestrzeni. Ściągniemy tam również pogotowie ratunkowe, 

które w tej chwili znajduje się na ul. Sobieskiego w dawnym hotelu NEST. Druga część budynku to jest 

w tej chwili oddział paliatywny, który też zostanie na ul. Jana. Docelowo chcielibyśmy te przestrzenie, 

które w tym budynku po prawej stronie są wolne, przeznaczyć na jakąś opiekę geriatryczną, ale tutaj 

też czekamy na rozwój systemowy tych tematów. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Jeszcze drugie pytanie. Ten stary budynek na ul. 3 Maja – 

czy są jakieś plany? Czy są możliwości, żeby również zmodernizować go? 

 

- Karol Napierała: Tak, tak jak wspominałem, na ten rok mamy zabezpieczone w budżecie Starostwa 

około 7.000.000,00 zł na dostosowanie tych powierzchni i na dwa piętra – tam zostaną przeniesione 

oddziały dziecięce i internistyczny, a dwa piętra już w tej chwili zajmuje oddział neurologiczny                                    

i udarowy, który w 2021 r. przejęliśmy ze szpitala Dziekanka, ze szpitala wojewódzkiego. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Jeszcze chciałam zapytać o wsparcie onkologiczne. Czy jest 

jakaś specjalna komórka w szpitalu? 

 

- Karol Napierała: Na tą chwilę nie, natomiast zatrudniliśmy panią onkolog, która zaczyna u nas pracę 

2 kwietnia. Staramy się o uruchomienie chemioterapii jednego dnia. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Rozumiem, że dzisiaj, jeżeli chorzy chorują onkologicznie 

to chemioterapia tylko i wyłącznie w Poznaniu? 

 

- Karol Napierała: Tak. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ale jest szansa, żeby to w Gnieźnie było? 

 

- Karol Napierała: Staramy się w tym kierunku działać, ale to nie do końca zależy od nas. To NFZ 

decyduje o takich rzeczach. My musimy się wykazać możliwościami, zasobami kadrowymi i lokalowymi 

oraz potencjałem i jak tylko będzie ogłoszony taki konkurs to na pewno będziemy w nim startować. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Ja chciałem dopytać o dostępność tych poradni                          

przy szpitalu. Ile trzeba czekać? To jest istota dla mieszkańców powiatu, bo jak ktoś się leczy                                   

to wiadomo, że szuka po okolicy, ale tutaj lokalnie jest lepiej? Jest większa dostępność? 

 

- Karol Napierała: To oczywiście zależy. Do chirurga czy ortopedy dostanie się Pan dużo szybciej, 

natomiast do endokrynologa to jest kilka miesięcy oczekiwania. Zatrudniliśmy drugą panią okulistkę                  

w tej chwili, kupiliśmy również tomograf okulistyczny to tutaj nie dość, że mamy zakres świadczeń 

nieco większy to też terminy się już skracają. Ja nie pamiętam w tej chwili adresu tej strony, ale NFZ 

prowadzi taki monitoring na żywo, jeśli chodzi o dostępność terminów w regionach. Tam to można 

weryfikować, tam te terminy są tak na 95% aktualne. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Znam stronę, bo korzystałem. Szukałem kardiologa i okazało się, 

że najszybszy był w Słupcy.  

 

- Karol Napierała: Mogło tak być. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tak było. Słupca nie jest daleko, więc podjechałem do tej Słupcy. 

Jeszcze chciałem dopytać o poradnię laryngologiczną, bo przed laty była, a potem był czas,                                      

że jej nie było. Mamy teraz poradnię i oddział? Oddział też jest? 

 

- Karol Napierała: Jest oddział laryngologiczny, chirurgii głowy i szyi i poradnia laryngologiczna.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni mają jeszcze pytania? Proszę 

bardzo, Pani Radna Wioletta Nawrocka. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Czy na nowym oddziale gdzie dzieci nam się rodzą, przeniesionym                            

ze starego obiektu do nowego, zauważyliśmy wzrost urodzeń? Pacjentki do nas ściągają? 

 

- Karol Napierała: Tak, odnowiliśmy też kadrę, ściągnęliśmy ginekologów z Poznania ze szpitala                           

przy ul. Polnej. Pacjentek jest więcej. Oddział ma bardzo dobrą opinię, ale jeśli pyta mnie Pani                                 

o to czy porodów jest więcej to muszę powiedzieć, że nie, ponieważ sytuacja demograficzna w kraju 

jest taka, że porody spadają, ale u nas spadają wolniej niż w innych miastach w regionie. Oddział                          

ma bardzo dobrą opinię w tej chwili. 40% osób, które w ogóle wypowiada się o szpitalu to wypowiada 

się na temat oddziału ginekologiczno-położniczego i są to opinie bardzo pozytywne. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani Radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Ja chciałam się z kolei dopytać o najstarszych pacjentów – oddział 

paliatywny. Nie ukrywam, że zdarzenia takie były, że odwiedzałam dosyć często ten oddział                                       

i nie ukrywam, że dla mnie nie był przyjazny. Czy coś się zmieni? Będziecie remontować? 

 

- Karol Napierała: Od dwóch miesięcy ten oddział znajduje się w nowej przestrzeni, wyremontowanej. 

Również na ul. Jana, ale nie po tej stronie lewej gdzie poradnie specjalistyczne, tylko po stronie prawej, 

czyli po przestrzeni opuszczonej przez oddział kardiologii. Sale są wyremontowane, założone                                

są klimatyzacje; mamy już nie 8 a 16 łóżek. Ten oddział też się rozwija. Po opuszczeniu tego budynku 

przez oddział internistyczny i dziecięcy, ta przestrzeń dla seniorów i dla opieki geriatrycznej będzie 

większa. Jeśli tylko będzie możliwość to będziemy starali rozwijać czy to paliatyw, czy może uruchomić 

z powrotem zakład opiekuńczo-leczniczy. Czekamy na jakieś możliwości. 
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- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. Społeczeństwo się starzeje, więc coraz bardziej 

potrzebne są. 

 

 - Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania? Nie widzę,  

w takim razie dziękuję za przedstawienie osiągnieć szpitala. 

 

- Karol Napierała: Bardzo dziękuję i Wesołych Świąt chciałbym wszystkim życzyć. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Zapraszamy za rok oczywiście. 

 

- Karol Napierała: Prezentację wysyłam na maila. 

 

- Danuta Winiarska: Ja także chciałam króciutko podziękować za umożliwienie nam przedstawienia                       

tej sytuacji w szpitalu i z racji tego, że zbliżają się święta, jest to czas odpoczynku i tego Państwu życzę. 

Spokojnych, zdrowych Świąt Wielkanocnych w gronie rodzinnym i naprawdę dużo, dużo wypoczynku. 

Wszystkiego dobrego ode mnie, od Pana Karola, od całego Zarządu i Rady Powiatu. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękujemy za prezentację. Proszę również przekazać życzenia 

całemu Zarządowi. Dziękuję bardzo.  

Szanowni Państwo, w trakcie prezentacji do obrad dołączyła Pani Radna Iwona Modrzejewska. Jest                 

na sali obecnych 13 Radnych, quorum mamy zachowane. Dziękuję jeszcze raz za prezentację. 

Szanowni Państwo, zamykamy punkt 3 i przechodzimy do punktu 4 – Sprawozdanie Wójta Gminy 

Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszam Wójta Panią Marię Suplicką na mównicę i oddaję głos. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z okresu 

międzysesyjnego. 

W Referacie Gospodarki i Rozwoju realizowane są następujące inwestycje: 

Przebudowa drogi gminnej z Jankowa Dolnego do Wierzbiczan, II etap. Zakończono i odebrano budowę 

drogi na os. Łąkowym we wsi Wełnica. W trakcie są prace związane z budowaniem dróg na ul. Pomina 

i Kłopotowskiego w Goślinowie. Trwają prace związane z przebudową drogi w Łabiszynku.  

W najbliższych dniach rozpoczną się prace związane z budową drogi na os. Kwiatowym w Modliszewie. 

Trwają prace związane z równaniem dróg oraz z wysypywaniem kruszywa drogowego w razie potrzeby 

oraz remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych na terenie całej gminy. 

W zamówieniach publicznych mamy postępowania po otwarciu ofert. Są to zadania: 

Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem przy SP w Goślinowie w formie zaprojektuj                            

i wybuduj. Projekt jest dofinansowany z budżetu państwa w ramach Programu Olimpia – program 

budowy przyszkolnych hal sportowych na 100-lecie pierwszych występów reprezentacji Polski                           

na igrzyskach olimpijskich. Otwarcie ofert miało miejsce 25 marca i najtańsza oferta złożona została      

na kwotę niespełna 4.000.000,00 zł. 

Podpisano umowy na bieżące remonty cząstkowe dróg gminnych o nawierzchni bitumicznej, bieżące 

remonty nawierzchni dróg gruntowych i tłuczniowych.  

Jankówko – przebudowa drogi gminnej, przełożenie ścieżki rowerowej.  

Budowa Klubu Malucha w Gminie Gniezno w ramach Programu Rozwoju Instytucji Opieki nad Dziećmi 

w wieku do 3 lat Maluch+ 2022-2029.  
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Ponadto podpisano umowy na budowę sieci wodociągowej w ośmiu miejscowościach: Wierzbiczany, 

Lubochnia, Goślinowo, Mnichowo, Osiniec, Szczytniki Duchowne, Lulkowo i Jankowo Dolne.  

W zakresie gospodarki nieruchomościami, w dniu 22 marca odbył się trzeci przetarg ustny 

nieograniczony na sprzedaż działek w Jankowie Dolnym, przeznaczonych w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne i budownictwo 

mieszkaniowe wraz z usługami. Zostało sprzedanych 13 działek, za łączną kwotę 858.125,00 zł netto. 

Wadia na działki niewylicytowane zostały zwrócone.  

W Referacie Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych zakończono prace związane                                      

z utrzymaniem zieleni, tj. wycinką drzew i krzewów, na które organ otrzymał stosowne zezwolenia. 

Trwają kontrole nieruchomości wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe i przydomowe oczyszczalnie 

ścieków. Rozpoczęła się też wiosenna akcja sprzątania sołectw na terenie Gminy Gniezno. Dostępne                    

są worki, rękawice do dokonywania tej akcji. Bieżące działania związane z gospodarką odpadami 

komunalnymi. 

W Referacie Podatków i Opłat trwają procedury związane z postępowaniami w zakresie wymiaru, 

korekty lub zmiany zobowiązań z tytułu podatku od nieruchomości. Ponadto w Referacie 

przeprowadzono 394 postępowania w zakresie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Wpłynęły łącznie 394 wnioski i tyle wydano 

decyzji pozytywnych. Kwota do wypłaty dla producentów rolnych z tytułu zwrotu części podatku 

akcyzowego wynosi 1.200.000,00 zł. Wypłata tych środków uzyskanych na to zadanie z Urzędu 

Wojewódzkiego na konta rolników nastąpi, jak zawsze, do końca kwietnia. 

Z innych zadań: 

3 marca odbyła się III edycja Biegu Tropem Wilczym w Modliszewku. Udział w biegu wzięło                                     

300 uczestników w trzech kategoriach: bieg dla dzieci około 200 m, bieg dla dorosłych na dwóch 

dystansach 5 km oraz 10 km. Z tego miejsca bardzo serdecznie dziękuję wszystkim osobom, które 

przyczyniły się do zorganizowania biegu, a w szczególności składam podziękowania inicjatorce biegu 

Emilii Kaczmarek oraz firmie Gomer. Bardzo dziękuję też Kołom Gospodyń Wiejskich w Modliszewku 

oraz w Modliszewie, a także OSP Modliszewo za zabezpieczenie biegu.  

Ruszyły zapisy na bezpłatne badania osteoporozy skierowane dla kobiet, mieszkanek Gminy Gniezno 

powyżej 40. roku życia. Podpisaliśmy umowę na realizację Programu Polityki Zdrowotnej w zakresie 

profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy. Program realizowany będzie do 31 grudnia 2025 r. 

Pierwsze badania odbyły się już 26 marca, a kolejne będą kontynuowane w kwietniu. Zapisy 

obowiązują pod nr tel.: 666 355 990.  

Podpisałam też umowę na przełożenie drogi pieszo-rowerowej, o której wcześniej wspomniałam,                        

o długości około 650 m. Inwestycja jest związana z budową sieci wodociągowej, która zlokalizowana 

będzie pod istniejącą ścieżką rowerową. Przy okazji budowy nowej sieci i konieczności rozbiórki 

istniejącej ścieżki rowerowej, nastąpi przełożenie do krawędzi jezdni w celu zlikwidowania istniejącego 

obecnie między jezdnią a drogą pieszo-rowerową fragmentu gruntu. Wartość umowy wynosi 

440.000,00 zł, natomiast termin zakończenia w II połowie sierpnia 2024 r. 

16 marca w Stawiszynie podczas gali rozstrzygnięcia III edycji konkursu „Fundusz sołecki – najlepsza 

inicjatywa” Gmina Gniezno, a dokładnie sołectwo Łabiszynek otrzymało wyróżnienie. Uczestniczyłam 

w uroczystości wraz z sołtysem Łabiszynka Sylwią Siekierską, a także innymi przedstawicielami sołectw. 

Wyróżnienie odebrałam z rąk Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego Krzysztofa 

Grabowskiego. Sołectwo Łabiszynek otrzymało nagrodę za plac rekreacyjnych przy altanach, który 

służy wszystkim mieszkańcom sołectwa. Nagroda jest na pewno formą podziękowania za trud pracy 

sołtysa, radnych oraz mieszkańców. Konkurs organizowany był przez Samorząd Województwa 

Wielkopolskiego oraz Krajowe Stowarzyszenie Sołtysów.  

Pani Lidia Modrzejewska-Kruger ponownie została Dyrektorem ZS im. Ks. Jana Twardowskiego                               

w Szczytnikach Duchownych. Po przeprowadzeniu procedury konkursowej, Pani Dyrektor będzie 
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kontynuować przez okres kolejnych 5 lat funkcję dotychczasową. Życzę realizacji planów, wytrwałości 

i rozwoju tej placówki oświatowej w Szczytnikach Duchownych.  

W czwartkowy wieczór 21 marca w hali sportowej w Zdziechowie odbyła się premiera książki Karola 

Soberskiego pt. „Tajemniczy pałac Zdziechowa i inne atrakcje Gminy Gniezno”. Jest to pierwsza                         

tego rodzaju publikacja, opisująca walory historyczne, turystyczne i przyrodnicze gminy. Wszyscy 

Państwo Radni otrzymaliście książkę. Ma ona nam wszystkim służyć nie tylko wiedzą, ale też promować 

naszą gminę.  

Zespół Przedszkoli w Zdziechowie oraz Gminna Biblioteka Publiczna w Zdziechowie zorganizowały                      

III edycję spotkania dla seniorów pn. „Wiosna w jesieni życia”. Była to bardzo udana okazja do integracji 

najmłodszego pokolenia naszej gminy, dzieci z przedszkola z seniorami, którzy w ten sposób bardzo 

miło spędzają czas. Nie zabrakło występów, słodkiego poczęstunku i prawdziwie rodzinnej atmosfery. 

Dziękuję bardzo Pani Dyrektor Marioli Kornet za ciekawą inicjatywę i wszystkim pracownikom                              

tej placówki.  

Sprawozdanie z realizacji uchwał: 

- uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. wraz z prognozą finansową na lata 2024-

2038 – zrealizowane; 

- w  sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

i pożyczek – w realizacji; 

- w sprawie wyrażenia woli współdziałania z gminami: Trzemeszno, Czerniejewo, Kiszkowo, Witkowo, 

Łubowo, Niechanowo, Kłecko, Mieleszyn, Miasto Gniezno i zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego zasad współpracy w zakresie wspólnej realizacji zadania pn. „Wsparcie rozwoju edukacji 

w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym Gniezna" w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych – 

w realizacji; 

- trzy uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

zabudowy mieszkaniowej w m. Dalki, Goślinowo i Obora – w realizacji; 

- w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Gniezno – w realizacji; 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego gminy Gniezno – w realizacji; 

- w sprawie przyjęcia programu osłonowego w Gminie Gniezno "Korpus Wsparcia Seniorów"                                

na rok 2024 – w realizacji. 

Jesteśmy, proszę Państwa, w Wielkim Tygodniu i za kilka dni będziemy przeżywać Święta Wielkanocne. 

Z tego powodu wszystkim życzę zdrowych, pogodnych Świąt Wielkanocnych, pełnych pomyślności, 

serdecznych spotkań i rodzinnej atmosfery. Wesołego Alleluja! 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Szanowni Państwo Radni,                 

w trakcie sprawozdania do obrad dołączył Pan Radny Jakub Fryza i na Sali jest obecnych 14 Radnych. 

Otwieram dyskusję nad sprawozdaniem Pani Wójt, jeżeli Państwo mają pytania. Przewodnicząca 

Nawrocka, proszę bardzo. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Pani Wójt, sprzedaliśmy 30 działek. 

Średnia wielkość tych działek jaka była i średnia cena za metr kwadratowy? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Średnia wielkość to około 1000 m. To takie typowe działki budowlane.                              

Nie jestem teraz pewna, ale cena to chyba 65 zł za metr kwadratowy. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję bardzo Pani Wójt. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli Państwo Radni nie mają pytań to zamykam punkt 4. 

Dziękuję Wójtowi za sprawozdanie. Przechodzimy do punktu 5 – Informacja Przewodniczącego Rady 

Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Informację przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym od 29 lutego 2024 r. do 28 marca 2024 r. 

Posiedzenia Rady Gminy Gniezno w okresie międzysesyjnym: 

25 marca 2024 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. 

Tematem posiedzenia było: 

1. Informacja Przewodniczącego GKRPA o planie wydatków na 2024 r. 

2. Stan zaawansowania prac związanych z budową hali sportowej w Goślinowie. 

3. Omówienie projektów uchwał na bieżącą sesję. 

26 marca 2024 r. obradowała Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Tematem 

posiedzenia było omówienie projektów uchwał na dzisiejszą sesję Rady Gminy Gniezno. 

26 marca 2024 r. posiedzenie miała Komisja Gospodarki Rolnej, ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwal na bieżącą sesję Rady Gminy 

Gniezno. 

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie sprawozdawczym: 

25 marca 2024 r. wpłynęło sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego                                                

ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Gniezno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za sprawozdanie. Szanowni Państwo, jeszcze taka 

informacja techniczna odnośnie oświadczeń majątkowych. Składaliśmy oświadczenia majątkowe                      

za okres na koniec kadencji, a do końca kwietnia składamy oświadczenia majątkowe za 2023 r. 

Jeszcze informacja odnośnie transmisji. Mam zgłoszenia, że jest lepsza jakość na tej nowej stronie 

esesja.tv. Jest wyraźnie, lepiej to wszystko widać, więc może te zmiany będą z korzyścią dla osób,                  

które będą nas oglądać. 

Jeżeli Państwo do tego punktu nie mają pytań to zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6,                    

gdzie zajmujemy się tworzeniem prawa lokalnego. 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej                              

na 2024 r. Zapraszam Skarbnika Gminy Gniezno Panią Lidię Lebizon. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                          

z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.  

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2024 r. 

wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2024 rok o kwotę 1 792 096,95 zł do kwoty 105 516 382,73 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 1 792 096,95 zł do kwoty 74 944 321,13 zł, 

- dochody majątkowe w kwocie 30 572 061,60 zł pozostają bez zmian. 
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2. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2024 rok o kwotę 1 922 101,54 zł do kwoty 112 714 681,32 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 355 349,54 zł do kwoty 66 725 911,27 zł, 

- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 1 566 752,00 zł do kwoty 45 988 770,05 zł. 

3. W § 4. Określa się deficyt budżetu w wysokości 7 198 298,59 zł, który zostanie sfinansowany 

przychodów z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 7 198 298,59 zł. 

4. W § 5 ust. 1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości                                      

10 870 298,59 zł z tytułu: 

- 10 740 294,00 zł - Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. 

- 130 004,59 zł - Przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 

ustawach. 

5. W § 6 określa się zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy Gniezno                           

w łącznej kwocie 3 931 320,00 zł z tego: 

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych - 3 472 228,00 zł 

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 459 092,00 zł. 

Adekwatnie w załączniku nr 1,2,3,4,5,6,9 i 10 jak w załącznikach do niniejszej uchwały. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie projektu uchwały. 

Otwieram dyskusję nad tym punktem. Jeżeli są pytania ze strony Państwa Radnych to proszę                                    

o zadawanie. W międzyczasie przedstawię Państwu jaka była opinia właściwych Komisji                                         

nad tym projektem. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną 

– 4 głosy za. Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również wydała 

opinię pozytywną – 5 głosów za.  

Jeżeli Państwo Radni nie mają pytań do Pani Skarbnik to zamykam dyskusję nad tym punktem i poddaję 

pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.  

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/600/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Na sali jest obecnych 14 Radnych. Dziękuję, uchwała podjęta 

jednogłośnie – 14 osób obecnych poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-
2038 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała zmieniająca uchwałę ̨ w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                           

z dnia 28 marca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gniezno na lata 2024-2038.  

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gniezno na lata 2024-2038 wprowadza się następujące zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie                                

z załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały, proszę o zadawanie pytań. Ja przedstawię Państwu opinię Komisji. Komisja 

Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną – 4 głosy za. Komisja 

Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również wydała opinię pozytywną                       

– 5 głosów za. 

Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę                          

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/601/2024 z dnia 28 marca 2024 r. zmieniającej 
uchwałę ̨w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jedna osoba wyszła. Uchwała podjęta jednogłośnie – 13 osób 

obecnych na sali poparło projekt. Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie tych dwóch projektów.  

Przechodzimy do kolejnej uchwały. 

 

c) powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie realizacji 
obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno  
w 2024 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie powierzenia Miastu Gniezno przez 

Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym 

psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno w 2024 roku. Projekt uchwały przedstawi Sekretarz 

Gminy Gniezno Pani Hanna Wrzaskowska. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, powierza się Miastu 

Gniezno zapewnienie w 2024 roku sprawowania opieki nad bezdomnymi psami wyłapywanymi                              

na terenie Gminy Gniezno, na warunkach szczegółowo określonych w Porozumieniu zawartym 

pomiędzy Miastem Gniezno, a Gminą Gniezno. Najważniejsze informacje z tego porozumienia są takie, 

że zmienia się stawka, którą jesteśmy zobowiązani zapłacić za każdego psa przekazanego                                           

do schroniska. Będzie to do 10 psów – 3920.00,00 zł, do 20 psów – 3820.00,00 zł. Później za każdego 

psa powyżej przyjętego limitu będzie to 5320.00,00 zł za jednego psa. Jeszcze tutaj jest jedna                               

taka istotna zmiana, że od tego roku za każdego psa, który pozostaje w schronisku, a nie będzie 
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adoptowany i przejdzie na rok następny, będziemy musieli płacić od samego początku. Te kwoty 

zwiększają się dosyć znacznie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Udzielam głosu Przewodniczącej Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Ja mam pytanie praktyczne. Zakładając, że wyłapiemy takiego psa                             

w listopadzie/grudniu i nie zostanie on zaadoptowany do stycznia to płacimy? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Tak, będziemy zobowiązani za niego zapłacić. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Czyli od stycznia po prostu? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Na tą chwilę mamy już 6 psów w schronisku. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: A ile w zeszłym roku zostało wyłapanych? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: W zeszłym roku 7, czyli 1 został adoptowany? 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: 6 w tym roku już było przekazanych. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: O kurczę, to dużo. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Te psy będą miały założone chipy, także będziemy mogli                                          

to kontrolować. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: No właśnie, żeby kontrolować, które psy są nasze, żeby nam pieska                        

nie podłożyli. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Będziemy płacili za nasze psy, ale będziemy zobowiązani zapłacić.  

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja mam pytanie, bo koszty rosną. Czy szukaliście Państwo 

alternatyw dla tego schroniska? Skoro robi się tak drogo to może warto poszukać? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Tak, pracownicy szukali, ale niestety nie ma alternatyw. Jest jedno 

schronisko, ale dosyć daleko od nas – 60 km. Nie będzie się to opłacało, bo dowóz będzie z kolei dosyć 

drogi. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Rozumiem. Jest 13 samorządów, które wspiera to schronisko. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Cały czas wszyscy kontynuują to porozumienie, bo nie mamy 

alternatywy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Rozumiem, dziękuję. Pani Radna Agata Górna, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Ja mam pytanie w związku ze wzrostem tych kosztów. Czy jako organ będziemy 

prowadzić jakąś promocję w tym zakresie, żeby zaadoptować takie zwierzę? Może warto byłoby 
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pomyśleć o jakiejś dodatkowej zakładce na naszej stronie internetowej dla takich zwierzaków? Może 

opisać ich historię? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Weźmiemy to pod uwagę. Takie działanie promocyjne zawsze jest 

prowadzone. Pracownicy zanim oddadzą psa do schroniska to starają się najpierw poszukać właściciela. 

To już w tej chwili ma miejsce, ale na pewno przy tych kosztach będziemy musieli jeszcze jakoś inaczej 

sobie z tym radzić. 

 

- Radna Agata Górna: Tak, szczególnie właśnie nacisk na tą promocję. Może warto właśnie                                           

o tej zakładce pomyśleć na stronie internetowej.  

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Bardzo często jest tak, że faktycznie zgłaszany jest do nas przypadek, 

że gdzieś znajduje się jakiś pies i czasami jest tak, że pracownicy są oskarżani o to, że nie od razu chcą 

oddać tego psa do schroniska, ale faktycznie bywa tak, że za 2 dni znajduje się właściciel, ale jeśli                         

my przekażemy psa do schroniska to musimy już za niego zapłacić. 

 

- Radna Agata Górna: Chodzi mi też o to, że np. mieszkaniec gminy, który będzie chciał zaadoptować 

psa i uda się do tego schroniska, żeby miał świadomość i tak może przyjemniej spojrzał na te pieski, 

które zostały znalezione na naszym terenie.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. W tym punkcie Pani Radna Maria Brykczyńska, 

proszę bardzo. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Ja chciałam powiedzieć, że na Komisji Gospodarki Rolnej, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego bardzo szczegółowo omawialiśmy tą uchwałę. Niestety 

nie ma konkurencji na naszym terenie. Najbliższe schronisko jest w Wągrowcu, ale to też zwiększy 

kosztu dowozu – w jedną stronę jest około 60 km i z powrotem. Jest taka myśl, że być może na miejscu 

PSZOK stworzyć takie miejsce, żeby przez kilka dni było danego psa, zwierzę przetrzymać, żeby                           

nie oddawać od razu do schroniska, bo czasami mieszkańcy zbyt nadgorliwie wywożą do schroniska,                   

a my za to płacimy. Te 6 psów co jest teraz to jest związane przede wszystkim z osobą, która zmarła                    

i miała te 6 psów, a nikt nie chciał ich adoptować. Na pewno jest to problem dla nas i trzeba będzie                

się przyjrzeć jak go rozwiązać, żeby zmniejszyć koszty. To jest na pewno przyszłościowe zadanie.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Słuszna uwaga. Udzielam głosu – Pani Radna Iwona 

Modrzejewska, proszę bardzo. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Odnośnie takiego miejsca, o którym Pani Maria przed chwilą mówiła                  

to już kiedyś pytałam czy jest taka możliwość. Niekoniecznie jedno miejsce, bo ja z własnego 

doświadczenia nie raz wyłapywałam psiaki i nie raz bytowały u mnie po 2-3 tygodnie. Niektórym udało 

mi się znaleźć dom, a u niektórych rzeczywiście po 2 tygodniach znalazła się właścicielka psa, który 

wylądował w Łabiszynku, a była to pani z Lulkowa. Myślę, że to byłby bardzo dobry pomysł, żeby 

poszukać „zwierzolubów”, bo tacy są. Myślę, że w każdej miejscowości taki się znajdzie, żeby przy takiej 

interwencji móc chociażby na te parę dni pozostawić tego pieska. U mnie nie był to problem. Tydzień, 

dwa i znajdywały się osoby chętne do adopcji, tudzież właściciele. Może warto by było porozmawiać 

najpierw z sołtysami i wyszukać takie osoby, bo może w danej miejscowości znalazłaby się taka osoba 

chętna, która mogłaby i ma warunki do zatrzymania tego psiaka. Moc Internetu jest niesamowita. 

Osobiście ostatnio trafił do nas kot, który później okazało się, że przywędrował z Modliszewka. To była 

kwestia paru godzin i znalazł się właściciel właśnie przez stronę internetową. Myślę, że można by było 

pomyśleć o tym, żeby w poszczególnych miejscowościach, jeżeli byłyby takie osoby chętne to na parę 
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dni chociaż takiego zwierzaczka zostawić i mocno udostępnić tą informację, że taki zwierzak się pojawił, 

bo może jest po prostu czyjś. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Zanim udzielę głosu Pani Agnieszce Rzempale-

Chmielewskiej to mam pytanie. Jak takie stworzenie trafi do schroniska, a potem się znajdzie właściciel 

to my nie możemy go kosztami obciążyć? Pytam teoretycznie czy nie ma takiego modelu, bo skoro                   

nie przypilnował własnego kota, psa czy legwana to wtedy go trzeba kosztami obciążyć i tego stwora 

mu oddać. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Raczej nie ma podstaw prawnych. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: To może warto je poszukać. Może są jakieś, Pani Mecenas.  

Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska, głos w dyskusji.  

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja bym chciała zapytać jak się wydarza taka sytuacja,                         

że np. koło mojego domu znajdzie się pies i widzę, że się błąka to co należy dalej zrobić? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Najlepiej zadzwonić do pracownika urzędu, któregokolwiek. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Do kogo? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Do pana Rafała Skweresa. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A jak jest np. godzina 17:00 w piątek? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Też jest dostępny. Zawsze pan Rafał czy którykolwiek z nas odbieramy 

telefony. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czy jest jakiś telefon dostępny na stronie internetowej?                  

Ja mam telefon do pana Rafała w komórce, ale powiedzmy, że to nie jestem ja tylko jakaś osoba 

postronna. Znajduje mieszkaniec psa i najczęściej w tej chwili wygląda to w ten sposób,                                            

że do większości z nas są wysyłane zdjęcia, komunikaty, abyśmy na profilach, które prowadzimy jako 

radni, udostępniali tą informację. Co by Pani poradziła? Jest mieszkaniec, który nie jest radnym,                        

nie jest sołtysem i znajduje psa, który się błąka. Co ma dalej zrobić? 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Z własnego doświadczenia wiem, że taka sołtysa zgłasza się do sołtysa, 

bo on jest pierwszą osobą do kontaktu, a do sołtysa praktycznie każdy ma numer. Tak mniej-więcej 

działało to u mnie, że albo mieszkańcy zgłaszali się bezpośrednio do mnie albo do sołtysa i wtedy my 

kontaktowaliśmy się z panem Skweresem. Nie wiem jak jest to w innych miejscowościach.  

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To jest praktyka wypracowana przez Panią Iwonę,                                     

a ja pytam ogólnie. Ja bym się chciała dowiedzieć od Pani Sekretarz – jakby się okazało, że jakaś osoba 

znajdzie psa i jest to nowy mieszkaniec, który się wprowadził z pół roku temu. Znalazł psa,                                       

nie zna nikogo i co ma w razie czego zrobić? Do kogo ma się zgłosić? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Dzwonić do pana Rafała albo do sołtysa. Do tej pory nikt nie zgłaszał 

problemu, że nie może się gdziekolwiek dodzwonić.  

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A jak zadzwoni do pana Rafała np. w piątek wieczorem? 
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- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Nie ma problemu, pan Rafał odbiera telefony. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A jak odbierze telefon to co się dalej dzieje? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Kontaktuje się dalej z właściwymi służbami, które te psy ewentualnie 

odbierają, ale najpierw najczęściej szukamy gdzieś na Facebooku. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To z automatu ten pies jest odbierany od tego mieszkańca 

czy jest informacja? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Najczęściej najpierw jest informacja, bo staramy się, żeby gdzieś                       

te psy zostały adoptowane albo znalazł się właściciel. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A jeżeli jest to osoba, która tego psa znalazła, ale nie ma 

ani chęci, ani empatii, ani nie jest „zwierzolubem”, żeby trzymać u siebie psa to co wtedy? Od razu pan 

Rafał tego psa zabiera? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Nie było takiej sytuacji. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ale gdyby się wydarzyła to co wtedy się dzieje? Czy ten pies 

od razu jest zabierany? Czy mimo wszystko jest przechowywany u tego mieszkańca? Czy pan Rafał do 

siebie zabiera tego psa? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Za chwilę Państwo będziecie przyjmować kolejną uchwałę w sprawie 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i mamy tutaj takie m.in. gospodarstwo, które 

zobowiązało się przyjmować zwierzęta bezdomne, w tym m.in. psy. Dotychczas takich sytuacji nie było. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli gdyby się wydarzyła to telefon do pana Rafała? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Tak, albo najlepiej do sołtysa. Sołtys zawsze skontaktuje się z panem 

Rafałem. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tak, sołtysi mają i Radni też mają w większości numer do pana 

Skweresa. On faktycznie odbiera te telefony. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Zawsze, dzień i noc. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W nocy nie dzwoniłem. Jesteśmy przy tej uchwale, udzielam głosu 

Panu Radnemu Marianowi Kaźmierczakowi. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję bardzo. Tak jak Państwo wspominaliście, przedstawicielem 

Wójta w terenie jest sołtys, zatem jeżeli się cokolwiek dzieje to do sołtysa. Do pana Rafała miałem 

potrzebę zadzwonienia kilka razy i do godziny 22:00 nie ma żadnego problemu, natomiast nie ulega 

wątpliwości, że nie jest cudotwórcą i nie jest w stanie zareagować natychmiastowo, natomiast                              

to my się powinniśmy zastanowić nad tym co zrobić. Może jest to kwestia tego, o czym mówił Pan 

Przewodniczący – poszukać jak to rozwiązują inne gminy, bo to czy tych psów bezdomnych czy innych 

wałęsających się jest mniej lub więcej, zależy ewidentnie od tego jaki jest nasz stosunek do zwierząt. 

Jeżeli tego nie zmienimy to będzie się to powtarzało. Jeżeli masz psa czy kota to odpowiadasz za niego. 
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Wiem, że niektóre gminy chipują. Ja nie proponuję czegoś takiego, ale może coś takiego należałoby 

zastosować. Jest chip i wiemy do kogo kot, pies należy i sprawa jest rozwiązana. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Radny. Czy jeszcze Państwo chcieliby zabrać głos 

w dyskusji? Nie mam zgłoszeń, w takim razie zamykam dyskusję. Opinia Komisji Finansów i Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego była pozytywna – 4 głosy za. Opinia Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego pozytywna – 5 głosów za. 

Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno 

zadania publicznego w zakresie realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom 

wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno w 2024 roku.  

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/602/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie 
powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie realizacji 
obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno                             
w 2024 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 osób poparło 

projekt.  

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 

 

d) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2024 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie uchwalenia programu opieki                                

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno                        

w 2024 roku. Projekt przedstawi Pani Sekretarz.  

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Celem programu jest zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom 

oraz zapobieganie bezdomności. Uchwała była też szczegółowo omawiana na dwóch Komisjach.                      

Ja tylko powiem, że na realizację zadań wynikających z programu w 2024 r. zabezpieczono w projekcie 

budżetu gminy kwotę 73.100,00 zł. Tutaj na poszczególne działania kwota została wyodrębniona 

zgodnie ze wskazaniami, które pojawiły się w zeszłym roku odnośnie uchwały zeszłorocznej.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Ja przedstawię Państwu opinie Komisji. Komisja Finansów i Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego zaopiniowała ten projekt pozytywnie – 4 glosy za. Komisja Gospodarki 

Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również pozytywnie – 5 głosów za. 

Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję nad tym punktem. Poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2024 roku.  

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
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Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/603/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie 
uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2024 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 Radnych 

poparło projekt. Dziękuję Pani Sekretarz za przedstawienie tych dwóch projektów. 

Zamykamy ten blok, szanowni Państwo, i przechodzimy do kolejnej uchwały. Jest to uchwała w sprawie 

skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania nieruchomości położonej we wsi Osiniec, 

przez jej współwłaścicieli na rzecz Gminy Gniezno. 

 

e) skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania nieruchomości położonej                                   
we wsi Osiniec, przez jej współwłaścicieli na rzecz Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Inspektor Sławomir Gabryszak. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała w sprawie 

skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania nieruchomości położonej we wsi Osiniec, 

przez jej współwłaścicieli na rzecz Gminy Gniezno.  

Na podstawie art. 18 ust 2 pkt. 9 lit. "a" ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym                                  

oraz art. 9021 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 r. Kodeks cywilny uchwala się, co następuje: 

§ 1. Skorzystać z zaproszenia złożonego przez Państwa Arkadiusza i Marię G., Michała Ś., Agnieszkę N. 

Ś., Dariusza i Renatę K., Sławomira S., Roberta Cz., Krzysztofa i Angelikę F., Mikołaja S., Aleksandra                      

i Barbarę B., Przemysława i Agnieszkę L., Łukasza i Paulinę Ch., Łukasza i Anetę P., Dawida Ś, Andrea S. 

Ś. oraz Andrzeja Sz. do zawarcia umowy nieodpłatnego przekazania na rzecz Gminy Gniezno 

nieruchomości położonej we wsi Osiniec, gmina Gniezno, oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 107/6 

o powierzchni 0,3789 ha, dla której Sąd Rejonowy w Gnieźnie prowadzi księgę wieczystą                                        

KW PO1G/00063192/6. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Gniezno. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Współwłaściciele przedmiotowej drogi złożyli wniosek o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy 

Gniezno własności nieruchomości położonej we wsi Osiniec, oznaczonej geodezyjnie jako działka                      

nr 107/6 o powierzchni 0,3789 ha, dla której Sąd Rejonowy w Gnieźnie prowadzi księgę wieczystą                  

KW PO1G/00063192/6. Przedmiotowa nieruchomość stanowi drogę wewnętrzną i umożliwia dojazd 

do posesji oraz działek budowlanych. Obecnie pozostałe drogi na tym osiedlu stanowią własność 

Gminy Gniezno i przejęcie wspomnianej drogi wewnętrznej pozwoli na uregulowanie stanu prawnego. 

Zatem podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni celowe i uzasadnione.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Inspektorze, za przedstawienie projektu uchwały. 

Otwieram dyskusję nad tym punktem, proszę o zadawanie pytań. Komisja Finansów i Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego zaopiniowała pozytywnie ten projekt – 4 głosy za. Czy Państwo Radni                        

do projektu mają pytania? Jest pytanie, proszę bardzo – Pani Radna Iwona Modrzejewska. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Mam pytanie, ponieważ w poprzednim roku mieliśmy listę dróg                         

do przejęcia i chciałabym zapytać, bo powiem szczerze, że nie pamiętam – czy ona jest na tej liście? 
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- Inspektor Sławomir Gabryszak: Tak, to była jako pierwsza droga, która miała być przejęta w I kwartale 

tego roku. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Czyli my już tą drogę omawialiśmy? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Tak. 

 

- Radna Iwona Modrzejewska: Dziękuję ślicznie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czyli taki cel porządkowy, tak? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Tak, to jest uporządkowanie. Tu jeszcze jest oczywista omyłka 

pisarska: w §1 zamiast „Państwa” jest napisane „Pańśtwa”, czyli to jest taka oczywista omyłka. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W którym fragmencie? 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: W §1, w pierwszej linii. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Literówka. Będziemy głosować rzeczywiście bez tej literówki. 

Jeszcze głos w dyskusji Pani Radna Agata Górna, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Ja chciałam dodać, że dzisiejsza uchwała jest to faktycznie wynik pracy Komisji 

Rewizyjnej i Komisji Finansów. Po tym co ustaliła Komisja Rewizyjna, przekazaliśmy prace do Komisji 

Finansów. Wówczas, bodajże w czerwcu ubiegłego roku, Pan Przewodniczący Komisji poinformował 

nas o swoich owocach pracy. Tam były wytypowane bodajże 4 kryteria dotyczące tego w jaki sposób 

będziemy wybierać te nieruchomości i wskazane były dokładnie 3: jedna była na Osińcu, jedna była                 

w Goślinowie i jedna na Dalkach. To były te trzy nieruchomości, stąd dzisiejsza uchwała to jest efekt    

tej pracy. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję nad tym projektem i poddaję 

pod głosowanie uchwałę w sprawie skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania 

nieruchomości we wsi Osiniec, przez jej współwłaścicieli na rzecz Gminy Gniezno. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/604/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie 
skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania nieruchomości położonej                                          
we wsi Osiniec, przez jej współwłaścicieli na rzecz Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 osób obecnych poparło 

projekt. Dziękuję za głosowanie.  

Przechodzimy do kolejnej uchwały. Jest to uchwała w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Kalina. 

 

f) nadania nazwy osiedla we wsi Kalina 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Panie Inspektorze, o przedstawienie projektu. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Na podstawie art. 18 ust. 2, pkt. 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                   

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz.40 ze zm.) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Drogom wewnętrznym, oznaczonym w ewidencji gruntów jako działki nr 76/26, 76/24, 76/21, 

76/28, 76/27, 76/35, 1/2, 1/1 oraz części działki nr 12 położonych we wsi Kalina, gmina Gniezno nadaje 

się nazwę Osiedle Przy Rybakówce, którego przebieg i położenie określa załącznik do niniejszej 

uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Gniezno. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego. 

W wyniku podziału nieruchomości położonych we wsi Kalina, wydzielono działki nr 76/26, 76/24, 

76/21, 76/28, 76/27, 76/35, 1/2, 1/1, które stanowią drogi dojazdowe do poszczególnych działek 

budowlanych. Wnioskiem z dnia 2.02.2024 r. sołtys wsi Kalina po odbytym zebraniu wiejskim,                                

na którym skonsultowano między innymi nazwę osiedla, wystąpił do Wójta Gminy Gniezno                                             

z wnioskiem o nadanie nazwy przedmiotowym drogom Osiedle Przy Rybakówce. Osiedle                                     

Przy Rybakówce obejmować będzie również część działki 12, albowiem stanowi ona również dojazd                              

do wydzielonych działek. Niniejszą uchwałę podjęto na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, uznając celowość i zasadność jej podjęcia. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Projekt uchwały był opiniowany na Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Komisja 

wydała opinię pozytywną – 4 głosy za. 

Jeżeli Państwo Radni nie mają pytań do tego projektu to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Kalina. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały – proszę o oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/605/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie 
nadania nazwy osiedla we wsi Kalina 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 Radnych 

poparło projekt. Dziękuję, Panie Inspektorze, za przedstawienie tych dwóch projektów. 

Przechodzimy do kolejnego bloku. To będzie blok z szeroko pojętej pomocy społecznej. Wszystkie 

następne uchwały będzie przedstawiał Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Mariusz 

Jopa. 

 

g) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także 
trybu ich pobierania 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 
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- Dyrektor Mariusz Jopa: Dziękuję. Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, projekt niniejszej 

uchwały przedstawiam po raz drugi, ponieważ do poprzedniego projektu Wojewoda wszczął 

postępowanie nadzorcze w celu jego uchylenia, gdyż zawierał istotne naruszenie niektórych przepisów. 

Jeśli chodzi o usługi opiekuńcze to są one nową formą pomocy społecznej – fakultatywną. Nie jest                          

to obowiązek, że każda gmina musi taką uchwałę przyjąć, ale jest zapotrzebowanie społeczne na takie 

usługi, dlatego projekt tej uchwały chcemy dać pod głosowanie. Zakres tych usług opiekuńczych 

obejmuje m.in. pomoc sąsiedzką, polegającą na wsparciu czynności dnia codziennego, takich                               

jak porządkowanie domu, robienie zakupów, ewentualnie też załatwianie spraw urzędowych. 

Warunkiem wprowadzenia tej formy pomocy jest określenie w drodze uchwały szczegółowych 

warunków przyznawania tych usług sąsiedzkich, odpłatności za usługi lub warunków całkowitego                     

lub częściowego zwolnienia z opłat, dlatego podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Dyrektorze, za przedstawienie projektu. Szanowni 

Państwo, projekt był opiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej i opinia 

była pozytywna – 5 głosów za. Mamy pierwsze zgłoszenie w tym punkcie – Pani Radna Maria 

Brykczyńska, proszę bardzo. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja chciałam tylko dopytać. Rozumiem, że to jest ta usługa dla osób, które 

mieszkają same, bez rodziny? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: W pierwszej kolejności oczywiście są to osoby niepełnosprawne, samotnie 

zamieszkujące.  

 

- Radna Maria Brykczyńska: A czy jest szansa, że taka usługa może być też wykonywana u osób, które 

mają rodzinę? Pytam dlatego, że u mnie w Lubochni jest taka rodzina, gdzie po prostu osoba                                      

ma już ponad 30 lat, jest niepełnosprawna i umysłowo, i fizycznie. Czy może też z tego skorzystać                         

czy np. z tej opieki wytchnieniowej? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Myślę, że w szczególnie uzasadnionych przypadkach, jeśli faktycznie jest jakaś 

dodatkowa przesłanka typu choroba, to z tej usługi też taka osoba będzie mogła korzystać. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję                     

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                               

i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego                                      

lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania.  

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/606/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu                   
ich pobierania 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie. 
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Przechodzimy do kolejnej uchwały z tego bloku. Jest to uchwała w sprawie realizacji programu "Opieka 

wytchnieniowa" - dla jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024. 

 

h) realizacji programu "Opieka wytchnieniowa" - dla jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 

2024 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, to jest nowy program dla jednostek 

samorządu terytorialnego, ogłoszony przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej.                                   

Po raz pierwszy chcemy do niego przystąpić, z tego tytułu właśnie konieczne jest podjęcie uchwały. 

Program ten adresowany jest do dzieci do 16 roku życia, posiadających orzeczenie                                                          

o niepełnosprawności łącznie ze wskazaniami koniecznej długotrwałej opieki, bądź osób dorosłych 

posiadających orzeczenie o znacznym stopniu niepełnosprawności lub tożsame, traktowane na równi. 

Celem programu jest wsparcie rodziców i opiekunów poprzez zatrudnienie opiekuna, których odciąży 

ich w codziennych obowiązkach. W związku z przystąpieniem do tego programu, konieczne                                  

jest podjęcie uchwały, dlatego podjęcie tej uchwały uważam za uzasadnione. Środki finansowe będą 

pochodziły z budżetu państwa, także ten projekt nie jest żadnym obciążeniem dla gminy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Dyrektorze, za przedstawienie projektu. 

Otwieram dyskusję i udzielam głosu – Pani Radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Znowu mam pytanie. Jeżeli rodzina będzie chciała skorzystać                                      

z tego programu to jaka jest procedura? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Był nabór ogłoszony na opiekę wytchnieniową oraz asystenta osobistego                     

dla osób z niepełnosprawnością. Był nabór wcześniej ogłoszony i my na podstawie tego naboru 

wnioskowaliśmy o środki finansowe i teraz będziemy realizować to dla tych osób, które składały.  

W grudniu na stronach urzędu były informacje o tym, że do takiego programu chcemy przystąpić. 

Zbieraliśmy zapotrzebowanie, zgłosiło się kilka osób i one zostały w tym programie uwzględnione. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Czyli jakby teraz chciały się zgłosić to już nie ma takiej możliwości? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Wnioskowaliśmy o większą kwotę, ale niestety tutaj dostaliśmy ograniczone 

środki i z tego co mogę na dzień dzisiejszy powiedzieć to tym programem zostaną objęte tylko te osoby, 

które się zgłosiły, bo nie dostaliśmy więcej pieniędzy. Mamy ograniczony budżet. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: A kiedy będzie następny nabór? Pod koniec roku? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Tak, program jest na cały rok, czyli będzie trwał do końca roku. Pod koniec 

roku będzie nabór na kolejny i jeśli program się sprawdzi i będzie pozytywny oddźwięk to chcemy dalej 

wnioskować i w tym programie uczestniczyć.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Przedstawię Państwu opinię Komisji. Komisja 

Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt pozytywnie – 5 głosów za.  

Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie realizacji 

programu "Opieka wytchnieniowa" - dla jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 
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Głosów „za”  13 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/607/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie 

realizacji programu "Opieka wytchnieniowa" - dla jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 

2024 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 13 obecnych 

Radnych poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały. Jest to uchwała w sprawie realizacji programu "Asystent osobisty 

osoby z niepełnosprawnością" - dla jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024. 

 

i) realizacji programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" - dla jednostek Samorządu 

Terytorialnego - edycja 2024 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, to jest bardzo podobna sytuacja 

jak z programem „Opieka wytchnieniowa”. To jest również program ogłoszony przez ministerstwo                          

i po raz pierwszy również chcemy do tego programu przystąpić. Ogłosiliśmy nabór we wrześniu                                 

i zgłosiły się osoby, które chcą z tego programu skorzystać. Program adresowany jest zarówno do dzieci 

posiadających orzeczenie o niepełnosprawności, jak również do osób dorosłych, które są niezdolne do 

samodzielnej egzystencji. Celem programu jest właśnie wprowadzenie takiego asystenta osobistego 

osoby niepełnosprawnej, który po prostu będzie wsparciem dla takiej osoby. Pieniążki również 

pochodzą w całości z budżetu państwa, także to nie jest żadne obciążenie dla budżetu gminy, dlatego 

wydaje mi się, że podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Dyrektorze, za przedstawienie projektu. 

Otwieram dyskusję i mamy głos w dyskusji – Pani Radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Rozumiem, że osoby już się zgłosiły do tego programu i już nie ma 

możliwości? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Dokładnie tak. Jest taka sama sytuacja. My również wnioskowaliśmy o większą 

kwotę, bo chcieliśmy, żeby zabezpieczyć więcej ewentualnie gdyby ktoś jeszcze później przystąpił,                       

ale niestety tak dużo gmin w Polsce się zgłosiło, że środki były ograniczone i nie starczyło. Dostaliśmy 

tylko 57% wnioskowanej kwoty, więc to jest naprawdę niewiele i wystarczy tylko na te osoby, które        

się zgłosiły. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: A ile osób się zgłosiło? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Do tego programu 2 osoby. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: A do poprzedniego programu ile osób się zgłosiło? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: 4 lub 5. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Czyli w następnym roku znowu będzie nabór? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Jeśli będzie chęć to jak najbardziej będzie nabór.  
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- Radna Maria Brykczyńska: W jakim terminie? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Nabór zawsze jest pod koniec roku. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Czyli podobnie jak w tamtym? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: To są bardzo bliźniacze programy, więc nabór będzie podobnie pod koniec 

roku. Na pewno będziemy wnioskować o większe środki niż tylko na osoby, które złożą,                                           

ale czy dostaniemy pieniążki to zależy od ministerstwa. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Jeżeli nie ma pytań, szanowni Państwo, to zamykam 

dyskusję nad tym projektem i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie realizacji programu 

"Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" - dla jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 

2024. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki                         

i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/608/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie 

realizacji programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" - dla jednostek Samorządu 

Terytorialnego - edycja 2024 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do ostatniej uchwały, którą będziemy się w dniu dzisiejszym zajmować. 

 

j) zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr LXXI/565/2023 z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                          
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno 

nr LXXI/565/2023 z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała była szczegółowo 

omawiana na posiedzeniu Komisji. Zgodnie z przepisami ustawy o zachowaniu trzeźwości                                          

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, prowadzenie działań związanych z profilaktyką, rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych i przeciwdziałaniem narkomanii należy do zadań własnych gmin, realizacja 

ich prowadzona jest natomiast w postaci gminnego programu uchwalanego corocznie przez radę 

gminy. Program taki, jak co roku, był uchwalony w grudniu na 2024 r. i został on przyjęty uchwałą, 

natomiast niewykorzystane środki z poprzednich lat, żeby można było wpisać do tego programu, 

konieczna jest zmiana tego programu. Ta uchwała właśnie wprowadza środki z lat poprzednich, które 

nie zostały wykorzystane i konieczne jest dokonanie zmiany poprzedniej uchwały. Wszystkie zadania, 

które były są te same i nie ma tutaj żadnej zmiany w uchwale. Jest jedno zadanie, które dołożyliśmy. 

Jest taka propozycja, żeby sfinansować z tych dodatkowych środków dożywianie dzieci podczas 



27 
 

półkolonii. Pozostałe wydatki, które były przyjęte w tym programie w grudniu na ten rok, zostały 

troszeczkę powiększone i tylko to jedno nowe zadanie doszło. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Dyrektorze. Otwieram dyskusję                                                    

nad tym projektem. Przedstawię opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Komisja 

wydała opinię pozytywną – 5 głosów za. Czy Państwo Radni mają pytania do Pana Dyrektora?                               

Nie ma pytań, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany 

uchwały Rady Gminy Gniezno nr LXXI/565/2023 z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2024. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę                          

o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXIV/609/2024 z dnia 28 marca 2024 r. w sprawie      
zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr LXXI/565/2023 z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                           
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 13 osób poparło projekt. 

Dziękuję, Panie Dyrektorze, za przedstawienie tych czterech projektów uchwał. Szanowni Państwo, 

zamykamy punkt 6 i przechodzimy do punktu 7 – Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej za 2023 r. 

 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Sprawozdanie przedstawi Pan Dyrektor. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie                           

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2023. 

Budżet jakim dysponowaliśmy w ubiegłym roku wyniósł 8.222.910,00 zł, natomiast wydatkowano                        

z niego 8.133.364,00 zł, to znaczy że wykonanie wyniosło 98,92%.  

Podstawowa działalność ośrodka polega  na udzielaniu pomocy finansowej i wypłacaniu 

przewidzianych ustawami świadczeń, i tak w 2023 r. wsparcia udzielono: 

- w ramach pomocy społecznej – 90 rodzinom; 

- w ramach świadczeń rodzinnych – 576 rodzinom; 

- 26 rodzin korzystało z funduszu alimentacyjnego; 

- stypendia socjalne otrzymało 3 dzieci; 

- dodatki mieszkaniowe wypłacano 17 rodzinom; 

- wydano 360 kart dużej rodziny ich członkom; 

- 1 rodzina skorzystała z pomocy w ramach programu „Za życiem”; 

- 4 rodziny korzystały z pomocy asystenta rodziny; 

- realizowano programy rządowe z zakresie wypłat dodatków: węglowego, elektrycznego                               

oraz dodatków na inne źródła ciepła; 

- wypłacano  pomoc obywatelom z Ukrainy. 

Jeśli chodzi o pomoc społeczną to na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej                       

oraz zadań własnych gminy realizowanych przez ośrodek w ramach pomocy społecznej w 2023 r. 
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wydatkowano łącznie kwotę 1 405 880 zł, z czego 429 362 zł otrzymano w formie dotacji z budżetu 

państwa, a 976 518 zł stanowiły środki własne Gminy Gniezno. 

Powyższą kwotę wydatkowano odpowiednio: 

- 152 143 zł wydatkowano za zrealizowane specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi (usługi realizowano dla 8 rodzin); 

- 162 631 zł wypłacono w formie zasiłków stałych dla 26 osób całkowicie, niezdolnych do pracy                                 

z powodu wieku lub niepełnosprawności, które nie nabyły prawa do świadczeń emerytalno-rentowych 

z innych systemów zabezpieczenia społecznego, średnia wysokość świadczenia wyniosła ok. 597 zł; 

- 43 416 zł wydano na pomoc finansową dla 12 rodzin w formie zasiłku okresowego z tytułu bezrobocia 

i długotrwałej choroby, średnia wysokość 1 zasiłku wyniosła ok. 542 zł; 

-  64 rodzinom udzielono pomocy w formie zasiłków celowych na zaspokojenie różnorakich potrzeb 

(min. zakup żywności, leków, odzieży, opału, pokrycie części kosztów remontu mieszkania itp.) - łączny 

wydatek finansowany wyłącznie z budżetu własnego gminy wyniósł – 72220 zł; 

- 116 361 zł wydano tytułem schronienia tj. sfinansowania pobytu 8 osób w schroniskach dla osób 

bezdomnych, środki pochodziły wyłącznie ze środków własnych; 

- dla 36 dzieci finansowano posiłki w stołówkach szkolnych, a w przypadku braku stołówek dla 8 dzieci 

przyznawano zasiłki na zakup posiłków, łącznie na dożywianie wydano 28 485  zł, średni koszt 1 posiłku 

w stołówce wyniósł ok. 6 zł;  

- 5 osób korzystało z pomocy w formie usług opiekuńczych, wydano  57 213 zł; 

- za sprawienie pogrzebu 2 osób wydano 8 649 zł. 

Jeśli chodzi o pomoc społeczną to największym wydatkiem jest pobyt osób w domach pomocy 

społecznej, który współfinansujemy. W przeciągu ostatniego roku było to 15 osób i na ten cel 

wydaliśmy łącznie 658 062 zł i to są środki wyłącznie z budżetu gminy. 

Ośrodek zajmuje się również wypłatą wynagrodzenia z tytułu sprawowania opieki na osobami 

ubezwłasnowolnionymi (łącznie 14 osób) i z tego tytułu wypłacono razem 106 700 zł, środki pochodzą 

z budżetu państwa w wys. 71 000 zł oraz z budżetu gminy 35 700 zł. 

W przeciągu całego roku 2023 rozpatrzono 232 wnioski złożone do ośrodka o przyznanie pomocy 

społecznej oraz przeprowadzono 252 wywiady środowiskowe. Wydano 352 decyzje administracyjne 

dotyczących tylko pomocy społecznej. Z powyższych decyzji tylko w 4 przypadkach - odmówiono 

udzielenia pomocy z powodu przekroczenia kryterium dochodowego. 

Kolejne zadanie to jest piecza zastępcza. Ośrodek finansuje pobyt dzieci w ośrodkach pieczy zastępczej, 

takich jak rodzina zastępcza lub placówki opiekuńczo-wychowawcze. Na ten cel wydaliśmy łącznie                   

178 025,40 zł. 

Kolejne zadanie to pomoc materialna – stypendia socjalne. Coraz mniej dzieci korzysta z tej formy 

pomocy. W ubiegłym roku łącznie skorzystała tylko trójka dzieci, a łączny wydatek na wypłatę 

stypendium to 2 700 zł. 

Karty Dużej Rodziny - GOPS prowadzi postępowanie, jeśli chodzi o wydawanie tych kart. W przeciągu 

całego ubiegłego roku na podstawie złożonych wniosków wydano łącznie 125 kart dla uprawnionych 

członków rodzin wielodzietnych. 

W ośrodku wypłacane są również świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego.                             

W zakresie obsługi i wypłaty tych świadczeń, w przeciągu całego roku, do ośrodka wpłynęło łącznie 500 

wniosków o przyznanie zasiłków w zakresie świadczeń rodzinnych oraz 42 dot. świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego.  W toku ich rozpatrywania wydano 682 decyzje administracyjne w ramach świadczeń 

rodzinnych i 43 dotyczące świadczeń z funduszu alimentacyjnego. Z tego, z uwagi na przekroczenie 

kryterium dochodowego wydano 54 decyzji odmownych w przypadku świadczeń rodzinnych                                        

i 3 z funduszu alimentacyjnego. Ogółem ze świadczeń rodzinnych korzystało 576 rodzin                                           

oraz 26  korzystało ze świadczeń z funduszu alimentacyjnego. Całkowity koszt wypłaconych świadczeń 

wraz ze składkami ubezpieczeniowymi wyniósł na zasiłki rodzinne 4 725 878 zł,  na fundusz 
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alimentacyjny 160 750 zł. Zadanie to jest finansowane w całości z budżetu państwa. Kwota 

wyegzekwowana bądź zwrócona przez samych dłużników alimentacyjnych wyniosła 113 700 zł. 

W ośrodku od dawna realizowane jest świadczenie tzw. 500+. Chociaż przeszło w całości do ZUS-u                      

to świadczenia, które są wypłacane w ramach koordynacji, tzn. jeżeli ktoś z członków rodziny pracuje 

zagranicą to nadal wypłacane są w gminach. Tutaj z tego tytułu wypłaciliśmy 10 419 zł. 

Jak już wcześniej mówiłem, w ramach ustawy o wspieraniu kobiet w ciąży „Za życiem” skorzystała jedna 

osoba i to jest kwota wsparcia w wysokości 4 123 zł. 

Jeśli chodzi o dodatki mieszkaniowe to z tej pomocy skorzystało w przeciągu roku 17 rodzin. Wydatki 

wyniosły 56 190 zł i są w całości pokrywane z budżetu gminy. 

Nadal prowadzona jest polityka senioralna. Ośrodek w tej chwili ma w swojej strukturze już 3 ośrodki 

wsparcia, tj. Kluby seniora w  miejscowościach Piekary, Mnichowo i Wierzbiczany. Wydatki na klub 

seniora w  Piekarach utworzony w ramach realizacji ministerialnego programu SENIOR + wyniosły 

34 993 zł i pochodziły z budżetu gminy. Funkcjonujące kluby w Wierzbiczanach i Mnichowie częściowo, 

bo do końca czerwca, finansowane były w ramach projektu Aktywny Senior w Gminie Gniezno,                               

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Projekt był finansowany do końca czerwca. 

Całkowity koszt wydatków finansowanych na funkcjonowanie tych klubów wyniósł 113 298 zł,                             

z tego 79 640 zł pochodziło ze środków unijnych. 

Kolejny program z myślą o seniorach, który realizujemy to jest Korpus Wsparcia Seniorów. W roku      

2023 r. po raz kolejny przystąpiliśmy do realizacji tego programu. Moduł II programu polegał 

zapewnienia całodobowej opieki osobom w wieku 65+ poprzez przekazanie im tzw. tele-opasek 

służących całodobowej opiece. Na ten program pozyskaliśmy środki, a dofinansowanie za ubiegły                       

rok wyniosło 2 547,60 zł. 

Inne programy rządowe, które były realizowane w ośrodku to: 

- dodatek elektryczny - wydano 26 520 zł; 

- dodatek węglowy – 82 620 zł; 

- dodatek na inne źródła ciepła – 13 770 zł; 

- refundacja podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe - 15 276 zł. 

Środki na wypłatę tych wszystkich dodatków w całości pochodziły z budżetu państwa. 

Realizujemy również pomoc obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym, czyli zajmujemy 

się udzielaniem pomocy osobom, które zamieszkały na terenie naszej gminy. Wypłacamy świadczenia 

rodzinne, jednorazowe świadczenie, dożywianie dzieci oraz zasiłki z tytułu zakwaterowania                                         

i wyżywienia. Środki w całości pochodzą z budżetu państwa, a szczegółowe wydatki wyniosły 

odpowiednio: 

- 64 766 zł zasiłki i świadczenia rodzinne dla 9 rodzin; 

- 1500 zł na jednorazowe świadczenie pieniężne dla osób, które opuściły Ukrainę w związku                                    

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa; 

- 8 005 zł za wyżywienie dzieci w stołówkach szkolnych; 

-  47 584 zł  wypłacono tytułem refundacji kosztów zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy. 

W ośrodku wydawane są również zaświadczenia do programu „Czyste Powietrze”. W przeciągu roku 

wydano 83 takie zaświadczenia. Ponadto wydawane są skierowania w celu uzyskania pomocy 

żywnościowej w Ramach programu operacyjnego  Pomoc Żywnościowa współfinansowanego                                 

z Europejskiego Funduszu Najbardziej Potrzebującym. Wydano 31 skierowań dla rodzin z terenu naszej 

gminy, pomoc realizowana przez Caritas AG oraz poszczególne parafie. Z pomocy skorzystało ogółem 

88 osób. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Dyrektorze. Mam pytanie formalne odnośnie                       

tej polityki senioralnej. Czy mamy dane w jaki sposób seniorzy z poszczególnych sołectw korzystają                      

z tych punktów? Mamy 31 sołectw i czy wiemy np. z jakich sołectw ile osób, czy jest jakieś wykluczenie. 

Czy są np. mieszkańcy, którzy chcieliby korzystać, ale są wykluczeni komunikacyjnie i nie mogą dotrzeć? 
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- Dyrektor Mariusz Jopa: Kluby są zlokalizowane w ten sposób, że są z trzech stron miasta – Piekary, 

Mnichowo, Wierzbiczany. Wydaje mi się, że jeśli ktoś chciałby korzystać to nie ma problemu. Jeśli 

chodzi o Wierzbiczany to funkcjonuje również dowóz, więc raczej nie ma z tym problemu. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: A jest Pan w stanie przygotować wykaz? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Porozmawiam z Kierownikiem. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Żebyśmy wiedzieli jakie sołectwa są szczególnie aktywne. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Wiadomo, że najwięcej będzie z tych miejscowości pobliskich, ale na pewno 

z innych też, a z niektórych może wcale. Przygotujemy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę do Biura Rady wysłać. Szanowni Państwo,                                                   

czy do sprawozdania Państwo mają pytania do Pana Dyrektora? Nie widzę, w takim razie dziękuję                         

za to sprawozdanie, Panie Dyrektorze. 

Zamykam punkt 7 i przechodzimy do punktu 8 – Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2023 r. 

 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                           
za 2023r. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie                            

z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2023 r. 

W roku 2023 Komisja odbyła 16 posiedzeń, w trakcie których zrealizowano następujące 

przedsięwzięcia: 

 Przeprowadzono rozmowy motywujące z 16 osobami, w wyniku których: 

- 6 osób podjęło dobrowolne leczenie odwykowe, 6 spraw skierowano do Sądu o zobowiązanie                       

do leczenia odwykowego, w 2 przypadkach zawieszono postępowanie z uwagi na brak przesłanek                     

do jego prowadzenia, pozostałe 2 sprawy nadal są w toku. 

Wydatki poniesione przez komisję na opłaty sądowe w związku ze złożonymi wnioskami wyniosły: 

600 zł, a za przeprowadzone badania w przedmiocie uzależnienia – 1360,00 zł. 

 W przeciągu całego roku podczas posiedzeń komisji opiniowano wnioski przedsiębiorców                        

o wydanie bądź przedłużenie zezwolenia na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych. 

Rozpatrzono łącznie 8 wniosków i wydano 8 pozytywnych postanowień na sprzedaż i podawanie 

napojów alkoholowych. 

 Zorganizowano pomoc psychologiczną w formie miesięcznych dyżurów profilaktycznych, 

psychologa-terapeuty skierowaną dla mieszkańców gminy Gniezno wydatkując na ten cel 4320,00 zł.   

 Dofinansowano organizację sztafety trzeźwości w kwocie 1000 zł. 

 Ze środków komisji finansowano wynajem zamków dmuchanych oraz zakup drobnych 

artykułów spożywczych podczas festynów odbywających się w wielu miejscowościach w gminie, 

promujących zdrowy, wolny od nałogów tryb życia  za  łączną kwotę  26.613,59 zł.  

 W sierpniu 2023 zorganizowano kolonie z programem profilaktycznym dla 42 dzieci z całego 

terenu gminy, w miejscowości Rowy wydatkując łącznie 54 180,00 zł. 

 Dofinansowano organizację Gminnych Dni Seniora w kwocie 11 000 zł. 

 Sfinansowano organizację gminnych potyczek profilaktycznych dla 80 dzieci ze szkół naszej 

gminy w kwocie 3 717,71 zł. 
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 Dofinansowano organizację dożynek we wsi Mnichowo wydatkując kwotę 2 730 zł                                      

oraz dożynek gminnych w Modliszewie w kwocie 5 845 zł. 

 Na zajęcia profilaktyczne oraz zakup materiałów na półkolonie w Szczytnikach Duchownych 

wydano 2 575,06 zł. 

 Dokonano zakupu nagród oraz artykułów spożywczych dla uczestników turnieju piłki halowej 

w wys. 1977,49 zł.  

 Na zakup paczek mikołajkowych przeznaczono 400 zł. 

 Na warsztaty i realizację programów profilaktycznych w szkołach wydatkowano 9810,00 zł. 

 Sfinansowano szkolenia tj. lekcje instruktażowe dla nauczycieli przygotowujące                                                

do prowadzenia zajęć profilaktycznych w kwocie 4 400,00 zł. 

 Zakupiono zestaw materiałów na przeprowadzenie kampanii profilaktycznej oraz alko-gogli 

pomocnych w prowadzeniu zajęć za kwotę 4 825,19 zł.  

 Na szkolenie członków komisji wydano 710 zł. 

 Na wynagrodzenia członków komisji wydatkowano kwotę brutto (wraz z należnymi składkami 

oraz podatkiem) -  29 330 zł.  

Ogólny koszt wydatków komisji w roku 2023 r. wyniósł  165 394,04 zł i został zrealizowany zgodnie                         

z przyjętym Uchwałą Rady Gminy programem na dany rok. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Dyrektorze, za to sprawozdanie. Szanowni 

Państwo, czy do punktu 9 Państwo Radni mają pytania do Pana Dyrektora? Nie widzę, w takim razie 

dziękuję za te dwa sprawozdania i za przedstawienie czterech uchwał. Czy my możemy                                          

te sprawozdania drogą mailową otrzymać? 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Tak, do Biura Rady je prześlę. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za wszystkie punkty. Zamykamy punkt 8, szanowni 

Państwo, i przechodzimy do punktu 9 – Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                                      

z wykonania uchwał Rady Gminy Gniezno podjętych w 2023 r. 

 

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z wykonania uchwał Rady Gminy Gniezno 
podjętych w 2023 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Przewodnicząca. Sprawozdanie przedstawi 

Pani Radna Agata Górna. 

 

- Radna Agata Górna: Dziękuję Panie Przewodniczący. W zeszłym roku na naszych sesjach 

podejmowaliśmy 105 uchwał, odbyło się 11 sesji. Jeżeli sobie Państwo życzycie to mogę te 105 uchwał 

oczywiście Państwu przeczytać. Jak co roku nie wyrażacie chęci, nie wiem czy będzie teraz inaczej. 

Sprawozdanie uważam za krótkie, sensowne i treściwe, natomiast jak ktoś chce bliżej wiedzieć jakie                      

są uchwały to możemy wysłać również na maila. Z takich najważniejszych rzeczy, jakie były 

podejmowane, to tak jak powiedziałam – było ich 105, a 13 uchwał jest jeszcze w trakcie realizacji. 

Ważne były uchwały dotyczące zmiany uchwały budżetowej i ich było 7. Warto też dodać, że w trzech 

uchwałach mieliśmy rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego i tutaj bym chciała chwilę 

w tym temacie zająć. Pierwsza z tych uchwał dotyczyła szczegółowych zasad przyznawania                                            

i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, trybu pobierania opłat z zakresu zadań własnych 

gminy. Kolejna taka uchwała, która miała rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego była 

w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Gniezno w 2023 r. Trzecią uchwałą, nad którą pochylił się Wojewoda 
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Wielkopolski, była uchwała w sprawie trybu oraz sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Gniezno. Poza tym 

podejmowaliśmy liczne uchwały w sprawie zmiany miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Pani Przewodnicząca, za przedstawienie punktu 9. 

Czy ktoś z Państwa do tego punktu ma pytania do Pani Przewodniczącej? Nie widzę, w takim razie 

zamykam punkt 9 i przechodzimy do punktu 10 – Informacja o interpelacjach i zapytaniach Radnych. 

 

10. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W okresie międzysesyjnym, od 29 lutego do 28 marca, Radni 

złożyli 3 interpelacje. 

1 marca interpelację złożył Pan Radny Marian Kaźmierczak. Była to interpelacja w sprawie podjęcia 

działań polegających na wykonaniu i zamontowaniu na drogach dojazdowych os. Wczasowego 

tabliczek numerowych wskazujących dojazd do umiejscowionych tam zamieszkanych posesji.  

Pan Radny otrzymał już odpowiedź. 

W dniu 26 marca Pani Radna Iwona Pajkert złożyła interpelację dotyczącą podjęcia działań w kierunku 

prawidłowego wyznaczenia granic geodezyjnych i przebudowy drogi 287038P.  

Termin odpowiedzi mija 9 kwietnia. 

W dniu 26 marca Pani Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację, na prośbę mieszkańców 

miejscowości Wierzbiczany 38, dot. uzupełnienia oświetlenia drogowego przy drodze między stawami. 

Termin odpowiedzi mija dnia 9 kwietnia. 

To są wszystkie interpelacje, które wpłynęły do dnia dzisiejszego. Jeżeli Państwo dzisiaj nie mają 

interpelacji do złożenia i nie ma pytań to zamykam punkt 10 i przechodzimy do punktu 11 – Zapytania 

i wolne głosy. 

 

11. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan Radny Ryszard Majewski w tym punkcie, proszę. 

 

- Radny Ryszard Majewski: Odbyły się zebrania spółek wodnych. Ostatnie zebranie odbyło                                       

się w Mnichowie, w którym uczestniczyli delegaci i goście: Pani Wójt Gminy Gniezno Maria Suplicka, 

Prezes Gospodarstwa Rolnego Żydowa Małgorzata Pietrzak-Sikorska, Podinspektor Ochrony 

Środowiska Mieleszyna Paula Warda, Burmistrz Kłecka Adam Serwatka, Dyrektor Ochrony Środowiska 

Starostwa Powiatowego Janusz Winiarski, Radny Gminy Gniezno Patryk Dobrzyński, Przewodniczący 

Gminnej Spółki Wodnej Niechanowo Leszek Dratwiak, Przewodniczący Gminnej Spółki Witkowo 

Ryszard Nowakowski. Głównie dyskusja była podejmowana o uszkodzeniach melioracyjnych w czasie 

wykonywania inwestycji i problemach oraz małej retencji. Ja przedstawiłem sprawę kompleksowego 

wykonania we wsi Mnichowo odmulania rowów w całej miejscowości, co spowodowało obecnie                                

– to było wykonane w 2022 r. – napełnienie oczek wodnych i stawu w Mnichowie przez wody opadowe. 

Skierowano też wniosek do Starostwa Powiatowego o zorganizowanie spotkania Gminnych Spółek 

Wodnych i całego zrzeszenia, w celu opracowania małej retencji jako strategii wód opadowych w całym 

powiecie. To skierowanie zostało skierowane dla pana Dyrektora Ochrony Środowiska. Dziękuję 

uprzejmie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Radny, za ten głos. Szanowni Państwo,                                  

czy w tym punkcie jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Pani Radna Iwona Modrzejewska, proszę bardzo. 
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- Radna Iwona Modrzejewska: Jeśli mogę dwa słowa podziękowania dla pani Lidki z biblioteki                                   

za zorganizowanie promocji naszej książki, bo jest to pierwsza taka pozycja i miejmy nadzieję,                                    

że nie ostatnia. Ubolewam trochę nad tym, że nie było zbyt dużej liczby Radnych na tej promocji.                           

Z takich rzeczy ciekawych, bo może do Państwa ta informacja nie dotarła, ale Gmina Kiszkowo poprosiła 

pana Soberskiego o zaprezentowanie naszej książki u siebie w bibliotece i z tego co mówił, ma kolejne 

propozycje. Myślę, że ta nasza książka rozejdzie się większym echem w sąsiednich gminach. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, jeżeli nie ma zgłoszeń                             

to ja jeszcze powiem parę słów. 

Szanowni Państwo, kolejna sesja wynikająca z planu pracy Rady jest planowana na 25 kwietnia. Będzie 

to już termin po wyborach. Ja Państwu wszystkim życzę powodzenia w wyborach. Na kolejnej sesji 

spotkamy się w rzeczywistości powyborczej. Z tego zestawu Rady kandyduje 14 osób.  

Nie kandyduje Pan Radny Bolesław Dziel, więc tutaj z obecnej Rady 14 osób będzie kandydowało. Życzę 

Państwu powodzenia w wyborach. Życzę powodzenia obecnej Pani Wójt Marii Suplickiej. Szanowni 

Państwo, jest to ostatnia sesja przed świętami, w związku z tym życzę Państwu zdrowych i pogodnych 

Świąt Wielkanocnych, spędzonych w gronie najbliższych. 

 

12. Zakończenie obrad XLIV sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za udział w sesji. Dziękuję osobom, które obserwowały 

naszą transmisję. Dziękuję za przybycie. Wszystkiego dobrego, do zobaczenia za miesiąc. 

 

Obrady LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 14.57. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


